淡江大學98學年度第2學期課程教學計畫表
	課程名稱
	（中）德文(四)
	授課教師
	Peter CHOU

	
	（英）GERMANY (IV)
	
	

	開課系級
	(中)語言二 
	開課資料
	□必修

■選修
	■0（單學期）
□1（上學期）   □2（下學期） □3（第3學期）
	  2學分
	先修科目
	（中）無

	
	(英)THCXB2  
	
	
	
	
	
	（英）NONE

	學系教育目標
	學生基本能力

	1、 提供學用並進的優質學習環境
(Learning Environment)
二、培養具備人文精神與專業倫理之企業人才(Entrepreneurship)
三、發展學生國際經驗
(Internationalization)

四、培育資通訊專業人才
(Professionalism)
	A具有數理基礎、邏輯推理與分析辯證能力。
B具有資通訊科技專業與管理的知能及軟體開發能力。

C具有資訊創新與創業發展能力與社會責任之素養。

D具有溝通領導之團隊合作精神及學術研究與倫理素養，能從事資通訊專業理論研究與實務之規劃與管理能力。

E具有國際化的跨領域多元專業知識與終身學習能力。

	 課程簡介 （限50~100字）
	（中）

	
	（英）The current course features some essential parts of German grammar like the present perfect,the accusative and dative cases and modal auxiliaries.They will be introduced in a three broad thematic fields dealing with movement and orientation; traveling and lifestyles; as well as everyday life and dreams. There will be a range of foci: structures, reading,listening,speaking and writing.  

	本課程教學目標與學生基本能力相關性

一、目標層次（選填）：1記憶、2瞭解、3應用、4分析、5評鑑、6創造。

二、單項教學目標分別對應「目標層次」有多項時，僅填列最高層次項即可（例如：「目標層次」可對應2、3項時，僅取3；對應3、5、6項時僅取6）。惟各項課程教學目標對應該系「學生基本能力」時，則可填列多項「學生基本能力」（例如：A、AD、BEF）。

	中文
	英文
	相關性

	
	
	目標層次
	學生基本能力

	1
	1) Through the acquisition of a new language, the students will get more open to and confident in cross-cultural situations.
	1
	CDE

	2
	2) Skills in German will give the students an edge on the job market.
	2
	CDE

	3
	3) The students will get insights into German everyday life, culture and history, which will broaden their minds and help them develop a more international outlook.
	3
	CDE

	4
	4) Learning a complex language and developing communication skills will be useful to students in developing their own learning skills and techniques (learning how to learn) – also beyond language learning. 
	4
	CDE

	
	
	
	

	
	
	
	

	
	
	
	

	
	
	
	

	課程目標之教學策略與評量方法

	課程目標
	教學策略（課堂講授、分組討論、參觀實習、其他）
	評量方法（出席率、報告、討論、小考、期中考、期末考、其他）

	1 Through the acquisition of a new language, the students will get more open to and confident in cross-cultural situations.
	Lecture, individual and group work
	Class attendance, contributions to class, homework, projects,mid-term and final exams

	2 Skills in German will give the students an edge on the job market.
	Lecture, individual and group work
	Class attendance, contributions to class, homework, projects,mid-term and final exams

	3 The students will get insights into German everyday life, culture and history, which will broaden their minds and help them develop a more international outlook.
	Lectures, group work,films, music, etc.
	Class attendance, contributions to class, homework, projects,mid-term and final exams

	4 Learning a complex language and developing communication skills will be useful to students in developing their own learning skills and techniques (learning how to learn). 
	Lecture, individual and group work
	Class attendance, contributions to class, homework, projects,mid-term and final exams

	5
	
	

	6
	
	

	7
	
	

	8
	
	

	授 課 進 度 表

	週次
	內容（Subject/Topics）
	備註

	1
	Movement and Orientation
	

	2
	Movement and Orientation
	

	3
	Movement and Orientation
	

	4
	Movement and Orientation
	

	5
	Lifestyles,Traveling,Shopping
	

	6
	Lifestyles,Traveling,Shopping
	

	7
	Lifestyles,Traveling,Shopping
	

	8
	Lifestyles,Traveling,Shopping
	

	9
	Lifestyles,Traveling,Shopping
	

	10
	期中考試週
	

	11
	Everyday Life and Dreams
	

	12
	Everyday Life and Dreams
	

	13
	Everyday Life and Dreams
	

	14
	Everyday Life and Dreams
	

	15
	Everyday Life and Dreams
	

	16
	Everyday Life and Dreams
	

	17
	Everyday Life and Dreams
	

	18
	期末考試週
	

	教學設備
	■電腦   ■投影機   □其他（　　　　　　　　）

	教材課本
	Aufderstrasse, Hartmut. Lagune: Kursbuch 1 Deutsch als Fremdsprache. Hueber Verlag 2006.

	參考書籍
	Aufderstrasse, Hartmut. Lagune: Arbeitsbuch 1 Deutsch als Fremdsprache. Hueber Verlag 2006. 

	批改作業篇數
	2篇（本欄位僅適用於所授課程需批改作業之課程教師填寫）

	學期成績計算方式
	□平時成績：20 ％   □期中考成績： 30  ％    □期末考成績： 30 ％
□作業成績：20 ％   □其他（                      ）：   ％

	備考
	教學計畫表上傳步驟：教務處首頁點選「教務資訊」→「教學計畫表上傳」；網址：http://ap09.emis.tku.edu.tw/。
※非法影印是違法的行為。請使用正版教科書，勿非法影印他人著作，以免觸法。


表單編號：ATRX-Q03-001-FM201-02










